

Job Offer

International Student Sustainability Ambassador

The University of Oldenburg is actively committed to climate protection and sustainability. The International Office and Climate Protection Management will launch a joint pilot project starting in the winter term 2024/ 25. We are looking for a student assistant to develop and implement corresponding projects and peer-to-peer programs together with and for international students.

Your responsibilities:

- Developing and implementing sustainability projects for international students
- Organizing and holding sustainability events with and for international students
- Act as the contact person for international students for sustainability issues and concerns

Requirements:

- You have initial knowledge of sustainability and climate protection issues
- You have very good English-language communication skills and can work independently and autonomously
- You can empathize well with other people
- You are at least in your 4th bachelor's or master's semester
- You are going to continue as a student for at least one year

What we offer:

- Flexible working hours (by arrangement)
- Room for putting your creative idea
- Insight into university structures
- Connection to the international tutor team of the International Office.
-
- The workload of the position is 20 hours/month. The hourly wage for students with a Bachelor's degree is €12.77/h gross. The position is with the International Office of the University of Oldenburg and is to be filled as soon as possible.

Please send your CV along with any relevant references and a convincing letter of motivation to io@uol.de by 28 July 2024. Please address the following aspects in your letter of motivation:

- What motivates you about this position?
- Describe a project idea that you would like to implement.
- What is particularly important when addressing international students with regard to climate protection and sustainability?

If you have any questions, please contact amer.ibo1@uol.de at the International Office.

Stellenausschreibung International Student Sustainability Ambassador

Die Universität Oldenburg engagiert sich aktiv für Klimaschutz und Nachhaltigkeit. Ab dem Wintersemester 2024/2025 starten das International Office und das Klimaschutzmanagement ein gemeinsames Pilotprojekt. Dafür suchen wir zum nächstmöglichen Zeitpunkt eine studentische Hilfskraft, die gemeinsam mit und für internationale Studierende entsprechende Projekte und peer to peer Angebote entwickelt und durchführt.

Deine Aufgaben:

- Entwicklung und Durchführung von Projekten zum Thema Nachhaltigkeit für internationale Studierende
- Organisation und Durchführung von Veranstaltungen zum Thema Nachhaltigkeit mit und für internationale Studierende
- Ansprechperson für internationale Studierende für Nachhaltigkeitsfragen und -anliegen

Das bringst Du mit:

- Du hast erste Kenntnisse von Nachhaltigkeits- und Klimaschutzthemen
- Du hast sehr gute englischsprachige Kommunikationsfähigkeiten und kannst selbständig und eigenverantwortlich arbeiten
- Du kannst dich gut in andere Personen hineinversetzen
- Du bist mindestens im 4. Bachelorsemester oder Master
- Du bist noch für mindestens ein Jahr an der Uni

Das bieten wir:

- Flexible Arbeitszeiten (in Absprache)
- Gestaltungsmöglichkeiten
- Einblick in universitäre Strukturen
- Anbindung an das internationale Tutor*innenteam des International Office.

Der Umfang der Stelle beträgt 20 Stunden/Monat. Der Stundenlohn für Studierende mit Bachelorabschluss liegt bei 12,77€/h brutto. Die Stelle ist am International Office der Carl von Ossietzky Universität Oldenburg angesiedelt und zum nächstmöglichen Zeitpunkt zu besetzen.

Schicke uns deinen Lebenslauf, falls vorhanden relevante Arbeitszeugnisse, sowie ein aussagekräftiges Motivationsschreiben **per Email bis 28.7.2024** an io@uol.de. Bitte gehe in deinem Motivationsschreiben auf folgendes ein:

- Was motiviert dich an dieser Stelle?
- Schildere uns eine Projektidee, die du gern zu diesen Themen umsetzen möchtest.
- Was ist bei der Ansprache internationaler Studierender im Hinblick auf die Themen besonders wichtig?

Bei Fragen kannst Du Dich gern an amer.ibo1@uol.de vom International Office wenden.